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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Mikor segít a kormány az aszálykárosult gazdákon?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindenki, aki a mezőgazdaságból él, pontosan tudja, hogy a föld nem hazudik. Ha egy gazdálkodó
kimegy megszemlélni a termést vagy a jószágot, bármivel is foglalkozzon, lenéz a földre és felnéz
az égre, amiből képletesen szólva megmondja a jövőt. A saját gazdaságának jövőjét.

Ha most a földre néz, szemével kiégett, vízhiányos talajt lát, az égre tekintve pedig felhőtlen, kék
égboltot,  ahonnét  nem számíthat  a számára létfontosságú esőre.  A jövőkép nagyon egyszerű és
szomorú:  ugyanannyi  elvégzett  munka  után  sokkal  kevesebb  termésre  számíthat,  ezáltal  a
jövedelmezősége a töredékére csökken.

Mi vezetett ide? Az éghajlatváltozás. Ami ellen több évtizede tudjuk, hogy tenni kellene valamit.

De vajon ki és mit tud jelenleg cselekedni? A kérdés első felére igen egyszerű a válasz: a kormány,
ráadásul  2/3-os  felhatalmazással  és  rendeleti  kormányzással.  A  kérdés  második  fele  már
összetettebb választ igényel,  de a legfontosabb, hogy a gazdálkodók azonnali  aszálykárenyhítést
kapjanak.  Ugyanis  csak  ez  tudja  rövid  távon  biztosítani  a  jövőjüket.  Ez  egy  pár  tíz  hektáron
gazdálkodó embernek és a családjának a megélhetést jelenti. A kormánynak 12 éve volt rá, hogy
2/3-dal megoldást találjon az öntözési problémákra és a vízgazdálkodásra.

Köztudott,  hogy  Magyarország  területéről  több  víz  folyik  ki,  mint  amennyi  beérkezik.  Ennek
ellenére az öntözőrendszerek és a csatornák kiépítése lényegében sehol nem tart.  A Vásárhelyi-
tervhez mindenki nagy reményeket fűzött, de a gyakorlati eredményét mégsem látták a termelők az
elmúlt időszakban. Vajon kik gazdagodtak tovább az ide szánt milliárdokból? A tanulmány megírói
vagy a NER tervezőcégei? Bárki siklatta is ki ezt a tervet, bárki gazdagodott is meg belőle, részben



 
tönkretette a magyar mezőgazdaság jövőjét.

Tisztelt Miniszter Úr!

Ha  tényleg  agrárországnak  valljuk  magunkat,  és  nem  külföldi  multik  összeszerelő-üzemének,
azonnali beavatkozásra van szükség!  Kérdezem ezért, hogy hajlandó-e a kormány valódi lépéseket
tenni?  A Kárpát-medencei  magyar  megmaradásunk  alapja  a  föld,  amihez  meg  kell  menteni  a
termőföldjeinket, és jövőképet kell adni a belőlük élőknek. Vajon érkezik valódi segítség, vagy csak
az óriásplakátok lesznek telerakva „A magyar mezőgazdaság jobban teljesít” feliratokkal?

Ahogy kezdtem a felszólalásomat: a föld nem hazudik. És semmilyen kormányzati propagandával
nem lehet befolyásolni. Valódi tettek nélkül hamarosan sivataggá válik az ország közepe!

Várom érdemi válaszát!
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